
 Pozdravujem Vás pán profesor, tak aj všetkých ostatných.

Píšem Vám report z centra Filipa Neriho v Kisumu za posledné 2 mesiace v roku 2021, November a
December. V centre sme mali stále plno. Takže okolo 12-14 chlapcov. Najviac to bolo počas 
vianočných sviatkov, kde nás bolo za stolom aj 22. Boli to krátke prázdniny, takže poniektorí 
chlapci šli domov a chalani, ktorí chodia do školy z domu prišli osláviť Vianoce k nám do centra.
Počas tohto času sme prijali 4 nových chlapcov. Prvý sa volá Sydney (13r),
ďalší Barthew (13r) a Calvin 8r a  posledný sandokan je Joshua, taktiež okolo
13 r. Počas tohto času sme urobili nespočetné množstvo domácich návštev u
našich nových, ale aj starších chlapcov, ktorí sú pod naším centrom už
mesiace, či dokonca roky. 
Medzi prvými novembrovými chlapcami, ktorých rodiny sme išli pozrieť je tá
Edricova. Nuž, nebolo to až tak jednoduché, ako sme si mysleli. Edric sa s
nami celú dobu hral a ťahal nás za nos. S autom sme krížom krážom jazdili po
okolí a aj tak sme nič nezistili. Klamal, až bol černý. Keby to pomohlo, tak ho
v tom aute roztrhnem. Priznal sa až keď sme boli naozaj nahnevaní. Tento
chlapec ani len nie je Keňan. Pochádza z Ugandy, z mesta Busia. Mesto je
priamo na hranici s Keňou. Môžem povedať, že je asi 100 m od hranice. Doma bola jeho mama, 
ktorá keď zbadala svojho syna, šťastím teda nežiarila. Bola naštvaná, povedala všetko a aj to, čo 
nechcela. Matka sa živí predajom marihuany, občas sa dokonca sama predáva miestnym. Syna 
nechce ani vidieť, nieto s ním ešte bývať pod jednou strechou. Takže tento prípad sa nám veľmi 
skomplikoval a zostali sme v pozícii, kedy nevieme čo robiť. Matka povedala, aby sme ho dali do 
basy. Lebo jej ukradol nejaké peniaze z jej ´cigaretového
biznisu´. Nehovorím, že tento chlapec je anjel, ale podľa nášho
úsudku to matka preháňa a zavádza nás. Edric matke totižto
veľa krát vyčítal, že si vodí klientov, s ktorými spáva domov a
on potom musí čakať vonku, až kým sa to skončí. Ako
hovorím, sme v slepej uličke. Dúfam, že sa nám podarí niečo
vymyslieť.
Ďalším chlapcom, ktorého sme boli pozrieť je Alex, 11 r. Tu to
je dosť stratený prípad, lebo tento nám uteká z domu
pravidelne a nikto ani poriadne nevie prečo. Doma sme našli
celú jeho rodinu. Teda okrem jeho mamy, tá odišla ešte keď
bol malý. Doma však boli celé generácie z otcovej strany.
Otec,starý otec a ešte aj prastareček. Najlepšie bolo, že
prastareček vedel po anglicky najlepšie. Jeho otec, ktorý je najmladší ani zaťať. Nič extra sme ale 

Edrick 14r

Alex a jeho celá generácia.



neporiešili- lebo Alex. On si proste asi myslí, že je ešte stále mladý a na školu má ešte čas. Takže asi
takto. Momentálne je na ulici v Kisumu a užíva si slobodu, ktorú mu rohatý nasľuboval.
Ďalší chlapec, ktorého nemôžem nespomenúť je Sydney. V prvých dňoch, keď chlapec prišiel k 
nám o tom, že treba ísť domov nechcel ani počuť. Ale nakoniec to všetko dopadlo OK. Jeho rodičia 
spolu nie sú. Každý je niekde inde. Zastavili sme sa aj na mieste, kde pracoval jeho otec. Si 
predstavte, že jeho otec nevedel ani ako sa volá. No skoro ma porazilo.  Ako keby ho nevidel sto 
rokov. Ale v tomto prípade platí, že aký otec- taký syn. To platilo na istotu. Keď som sa opýtal 
chlapca na meno jeho otca, odpovedal, že Daddy :) . Chlapec nebol doma cca. 5 mesiacov. 
Našťastie tu ešte máme naše starenky. Tá jeho ho má veľmi rada a nebude mať žiaden problém, keď
chlapec nastúpi do školy a bude s ňou bývať.
Takto by som mohol ďalej písať aj o ďalších našich chlapcoch.
Každý týždeň totižto riešime niečo, čo v našich plánoch ani
nebolo. Buď to sú problémy v škole, alebo niekto niečo
ukradol . Čo sa týka krádeží v našom centre, tak tie sa nám
občas vyskytnú. Podaktorí jedinci si jednoducho nevedia dať
rady, takže ak sa nespamätajú, tak do budúcna ich asi čaká
basa.
 Ďalším chlapcom, ktorého sme zobrali domov na jeho
návštevu je Prince Johnson, 15r. No musím povedať, že o
tomto chlapcovi by mohli aj film natočiť, to nepreháňam.
Mama ho nechala s otcom ešte keď bol malý a otec sa snažil
nájsť mu náhradu za jeho matku. Teraz je poradové číslo
matky 5. Veľa krát zmenili dom, takže sme si ani neboli istí, či
ho vlastne nájdeme. Čo sa všetko udialo doma, to tu
rozpisovať nebudem. Bolo by toho veľa. Jedna vec je ale istá.
Chlapec je priamo v našom centre a chodí do školy St. Vitalis
Nanga PS. Je v šiestej triede a vedie si dobre.
Posledný chlapec, ktorého sme dali školy je Moses, 15r. Chlapec býva bez matky, s jeho otcom. 
Mama odišla veľmi dávno a vôbec sa nenavštevujú. Prečo tomu tak je? Tak to teda neviem a 
niekedy to je tak najlepšie. Jeho otec a matka to ale vedia určite.
Nemožno nespomenúť Fidela Castra (15r.), ktorého story ale napíšem nabudúce.
Na začiatku mesiaca december nám došla posila zo Slovenska. Dorazil k nám náš starý známy Timo
Mikluščák, ktorý do Kene prišiel už po tretí krát. Teraz prišiel do Kene cez organizáciu Slovak AID.
Veľmi sme za to vďační. Jeho hlavnou pracovnou náplňou je ranné vyučovanie, aj doučovanie 
našich ôsmakov, ktorých čaká v marci veľmi dôležitý Exam.
To, čo sa mi stalo sa môže stat jedine mne. Stratili sa mi klúčky od auta. Všetko sme prehľadali a 
nič. Potom už neostávalo nič iné, než urobiť nové kľúče. Drahé to bolo jak šľak, ale čo sa dalo 
robiť. Bez kľúčov sa auto jednoducho nenaštartuje a auto sa potrebuje ako soľ. Najlepšie na tom je, 
že som kľúče našiel na ďalší deň. Boli na bežnom mieste a vôbec nerozumiem, ako sa tam dostali.
Aby sme sa dobre pripravili na Vianoce, tak sme všetci (teda tí, ktorí môžu) išli vyprášiť naše duše 
od hriechov, ktoré sa tam znova nahromadili. Polnočná  svätá omša bola o 7 hodine večernej. Je to 
hlavne z bezpečnostných, ale aj z časových dôvodov. Omša tu totiž trvá dlhšie ako u nás. Takáto 
vianočná aj 3 hodiny. 
V decembri sme začali robiť miesto pre
parkovanie, nakoniec sme ale usúdili, že to
bude veľmi dobré miesto na sedenie vonku, na
robenie všelijakých aktivít.
Keď už išli tie Vianoce, tak sme natreli aj
hlavnú bránu do centra. Farbu sme dostali
zadarmo. Keď už spomínam tie dary, tak mi
nedá nespomenúť dar pre naše centrum od pána
Suresa. Na Vianoce nám dal 50 kg múky na

Na návšteve u Princa Jonstna 15r

Potraviny od Pána Surésa.



ugali, 5 litrov oleja, 4kg cukru, 4kg ryže, 24kg múky na chapati, mlieko, piškóty. Čo sa týka mlieka,
tak tento pán Sures je hinduista a má 3 kravy. Každé tri dni dáva nášmu centru 10 l čerstvého 
mlieka.
Počas Vianoc bola aj zmienka o našom/vašom centre v TV Markíza.
S Timom robili rozhovor o ňom, prečo sa rozhodol venovať čas tým
najbiednejším a veľa krát zabudnutým chlapcom na okraji
spoločnosti.
Počas tohto pred vianočného času nas pohostil aj jeden kňaz z
Anglicka Otec Corner. Všetkých nás pozval na večeru do miestnej
reštaurácie,kde sme si mohli vybrať čo sme chceli. Je to už pomaly
taká tradícia,pretože si nás takto pohostí každoročne v tomto
vianočnom čase. Plus nám poslal veľkú Vianočnú tortu.
Takže toto by bolo asi tak v skratke všetko. Chcel by som Vám  a
Univerzite Sv. Alžbety poďakovať Profesor za vašu podporu počas
celého roka. Bez vašej podpori ,by to čo sa tu robí, nebolo možné.
Ďalej musím spomenúť všetkých ostatných podporovateľov centra
Filipa Neriho. Sú taký ktorý nás podporujú raz či viac krát ročne,ale
sú aj taký ktorý posielajú finančnú podporu mesačne. Všetkým vám
moji drahý zo srdca ďakujem za každé jedno euro. Vďaka aj za vaše
modlitby a sväté omše,pretože boje ktoré to prevádzame sú niekedy
veľmi ťažké. Boh vás všetkých žehnaj a ochraňuj.

Tomáš a Timotej.                                                                                 Ďakujeme.

Timov rozhovor z Tv-Markiza

Calvin 8r 

Barthui 13r Josua 13r Sydney 13r

Vianočna torta.
Jazero Viktoria. Vianocna plavba.



 

Dávame si novoročné 
predsavzatia.

Majenézový šalát musí byť.

Pani z Hipo Pointu. Vždy niečo dá zadarmo,ked tam prídeme z chlapcami.

Mozes ide konečne do školy.

Malujeme bránu k vianociam.

Stále usmev na tvári. Mal som narodeniny. Sli sme do kina.



 

Nedelný outing. Kisumu boys swimingpool.
Bez očkovania cestovat Eugen 
nemôže. Takže ináč cesta nevedie.

Prince Jasone 15r prvý den v 
škole .

Pohyb je velmi dôležitý.

Kenská -Ugandská hranica.Staviame a budujeme naše centrum.

Auto v garaži.



Otec Corner nás pozval  na večeru.
Nosia vodu z potoka.

Moje narodky.Palacinky-šlahačka

Natierame beton v našom novom altánku.

Aspoň 1-2x za dva 
mesiace,navšťevujeme našich 
chlapcou v školách. Francis 16r

 Sviatok všetkých svätých ,,dušičky,, 
sviece za mašich nabližších.Cintorín 
tu nemáme. Pribuzných pochovávaju 
doma vo dvore.

Vianočná polnočna omša o 7pm. Omša začala scénkou o narodení Ježiška.


